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§ 6 
Hjulsta grundskola - verksamhetsanpassning för 
anpassad grundskola  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/1169 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

genomföra verksamhetsanpassning på Hjulsta grundskola 
för att tillskapa elevplatser i anpassad grundskola mot en 
hyresgenererad projektkostnad om cirka 5,7 mkr, med en 
tillkommande hyreskostnad år ett på cirka 493 tkr. 

2. Beslut justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att göra det möjligt att bedriva anpassad grundskola på Hjulsta 
grundskola föreslår förvaltningen att vissa verksamhetsanpassningar 
görs på skolan. Genom anpassningen tillskapas 30 elevplatser i 
årskurs 6–9 för anpassad grundskola. 
 
Befintliga tomställda lokaler kommer att nyttjas för att göra 
utbyggnationen. Planerade åtgärder avser i huvudsak 
matsalsutökning, fler toaletter, samt mindre rum med möjlighet till 
avskildhet och inkludering. Färdigställande av beräknas under 
höstterminen år 2023 för årskurs 6–9. 
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
verksamhetsanpassning på Hjulsta grundskola för att tillskapa 
elevplatser i anpassad grundskola mot en hyresgenererad 
projektkostnad om cirka 5,7 mkr, med en tillkommande 
hyreskostnad år ett på cirka 493 tkr. Beslutet föreslås justeras 
omedelbart, med anledning av offertens giltighetstid. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 
grundskoleavdelningen i samverkan med SISAB, representanter för 
skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
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Beslutsgång 
Vice ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att nämnden beslutar i enlighet med detta. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Andrea Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmäler ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  

Vi anser det vara angeläget att nya platser för anpassad 
grundskola tillkommer i staden och ser positivt på föreslagna 
anpassningar av Hjulsta grundskola. Framgent är det särskilt 
viktigt att projektet håller tidsplanen och kan färdigställas 
senast oktober 2023. Det är också viktigt att projektet inte 
fördyras. 

  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från vice ordförande Andrea 
Hedin m. fl. (M) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1169-6 (Godkänd - R 1) Hjulsta grundskola - 
verksamhetsanpassningar för grundsärskola åk 6-9 UTBF 
2023/1169 Tjänsteutlåtande. 

 UTBF 2023/1169-3 Beräkningsunderlag till offert 
(SEKRETESS) 

 UTBF 2023/1169-5 Offertunderlag (SEKRETESS) 
 UTBF 2023/1169-4 Kostnadssammanställning 

(SEKRETESS) 
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§ 7 
Ombyggnad av Pilträdet 11, hus 06, till kontorslokaler  
Reviderat inriktningsbeslut 
UTBF 2023/503 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till inriktningsbeslut 

för inhyrning av lokaler i Pilträdet 11, hus 06, 
(Hantverkargatan 2H) till en uppskattad tillkommande första 
årshyra år enligt bilaga 1. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 
beställa underlag för genomförandebeslut till en kostnad 
enligt bilaga 1. 

3. Utbildningsnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Fastigheten Pilträdet 11, hus 06, (Hantverkargatan 2H) är i stort 
behov av upprustning då i stort sett alla tekniska installationer har 
uppnått sin livslängd. Fastighetskontoret planerar en genomgående 
upprustning av byggnadens tekniska installationer, bärande stomme 
och ytskikt. Byggnadens befintliga ytor och planlösningar kommer 
att anpassas för att möjliggöra bättre tillgänglighet och tillgodose 
brandutrymningskrav samt effektiviseras utifrån ett hyresgästbehov. 
 
Fastighetskontoret samarbetar med utbildningsförvaltningen som 
ska förhyra lokalerna för att få bästa möjliga resultat. Tanken är att 
tillskapa cirka 120 arbetsplatser i öppen planlösning, mötesrum i 
varierande storlek för mellan 4-12 deltagare samt ett större 
mötesrum för flera. På våningsplanen finns även mindre samtalsrum 
dimensionerade för verksamheten. 
 
Utbildningsförvaltningen hyr i dag kontorslokaler på 
Hantverkargatan 3A-C, som är i stort behov av underhållsåtgärder. 
Förslaget innebär att utbildningsförvaltningen får tillgång till en 
kontorsmiljö som är bättre anpassad till verksamhetens behov. 
Förändringen innebär även en effektivisering av förvaltningens 
totala kontorsyta. Tillsammans med lokalerna på Pilträdet 11 hus 05 
(Hantverkargatan 2F) skapar inhyrningen förutsättningar för fler 
framtida lokaleffektiviseringar. 
 
Uppgifter om projektets ekonomi framgår av bilaga 1. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av fastighetskontoret i samråd med 
utbildningsförvaltningen. Samråd har skett med 
stadsledningskontoret 2023-04-18. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden finner att 
nämnden beslutar i enlighet med detta. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Andrea Hedin m. fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmäler ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  

Ändamålsenliga lokaler för stadens anställda är av stor vikt 
för att kunna erbjuda stockholmarna en god samhällsservice. 
Den preliminära tidsplanen sträcker sig till 2025 och det finns 
många osäkerhetsfaktorer framgent som kan fördyra 
projektet. Vi vill framhålla vikten av att hålla tidsplanen och 
att utöva strikt kostnadskontroll. 

  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från vice ordförande Andrea 
Hedin m. fl. (M) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/503-2 (Godkänd - R 1) Ombyggnad av Pilträdet 
11, hus 06, till kontorslokaler 

 UTBF 2023/503-1 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning Pilträdet 
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§ 8 
Yttrande till JO gällande handläggningen av en begäran 
att ta del av allmänna handlingar  
JO dnr 1998-2023 
UTBF 2023/2421 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till JO. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
JO har begärt att utbildningsnämnden ska yttra sig över en anmälan 
till JO angående handläggningen av en begäran att få ta del av 
allmänna handlingar. Yttrandet ska innehålla en redogörelse för 
utbildningsförvaltningens handläggning samt relevant lagstiftning. 
Yttrandet ska även innehålla en bedömning av handläggningen som 
särskilt berör hur handläggningen förhållit sig till 
skyndsamhetskravet. 
 
Utbildningsförvaltningen besvarar i yttrandet hur förvaltningens 
rutiner för handläggning av utlämnande av allmänna handlingar ser 
ut, redogör för relevant lagstiftning samt gör en bedömning av 
förvaltningens handläggning. 
 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till JO. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen på 
utbildningsförvaltningen. De handläggare som varit del i det 
aktuella utlämnandet har fått lämna synpunkter och har fått ta del av 
remissvaret. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden finner att 
nämnden beslutar i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 1195981 Yttrande till JO UTBF 2023/2421 Tjänsteutlåtande 
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 UTBF 2023/2421-1 Begäran om yttrande  
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§ 9 
Ansökningar om godkännande som huvudman för 
fristående förskoleklasser, fritidshem, grundskolor och 
grundsärskolor  
Remisser från Skolinspektionen 
UTBF 2023/940 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remisser till 
Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat fyra 
ansökningar om godkännande av huvudman för fristående 
 
förskoleklass, grundskola eller grundsärskola och fritidshem. Två 
av ansökningarna avser start av nya resursskolor och en ansökan 
avser start av en ny internationell skola. Det har även inkommit en 
ansökan som avser en utökning av redan befintlig verksamhet. 
 
Stadens befolkningsprognoser visar på ett trendbrott från ökat till 
minskat behov av elevplatser i grundskolan. Stadens 
elevantalsframskrivning pekar på en minskning av antal 
Stockholmselever med totalt cirka 2 500 elever år 2030, jämfört 
med 2023. De främsta orsakerna till förändringarna i 
befolkningsprognosen är senarelagt bostadsbyggande och 
förändringar i flyttmönster. 
 
Baserat på elevantalsframskrivningarna bedömer 
Utbildningsförvaltningen att en etablering av de sökta 
utbildningarna skulle medföra påtagliga negativa ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska konsekvenser för eleverna eller 
den del av skolväsendet som anordnas av Stockholms stad. 
 
Det är även angeläget att sökande huvudmän säkerställer att de har 
tillgång till idrottslokaler. Idag råder brist på idrottslokaler i staden. 
Något som kan skapa svårigheter för såväl befintliga som 
tillkommande huvudmän att få tillgång till idrottslokaler i den 
utsträckning som behövs. 
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner tjänsteutlåtandet och överlämnar det som svar på 
remisser till Skolinspektionen. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts av avdelningen för utveckling och 
samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 
avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från Andrea 
Hedin m. fl. (M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C) samt ett 
förslag från Linnéa Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra 
och vice ordförande Andrea Hedin (M) förklarar sig finna att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Yrkanden 
Vice ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag från förvaltningen. 
  
Vice ordförande Andrea Hedin m. fl. (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordförande Andrea Hedin m. fl. (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Att utbildningsnämnden tillstyrker ansökningarna från 
Vita Nova Education AB och Evia Utveckling AB till 
Skolinspektionen. 

2. Därutöver anföra: 
  

Kunskaper och goda skolresultat skapas i klassrummet och 
antalet barn i behov av särskilt stöd blir allt fler. Det som 
skiljer resursskolan från ordinarie skolor är till exempel att 
klasserna är mindre, pedagogiken är bättre anpassad efter 
individen och att personalen ofta har erfarenhet av barn med 
olika funktionsnedsättningar. Staden har över tid byggt upp 
ett eget system för särskilda undervisningsgrupper vilket är 
positivt men enbart detta svarar inte upp mot vad många 
vårdnadshavare efterfrågar för sina barn. Resursskolor svarar 
upp mot den frustration och längtan till kunskap och 
skolgemenskap som många elever och vårdnadshavare 
upplever. Idag står det tusentals barn i kö till att få börja på 
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resursskolor där vårdnadshavare är beredda att ta sina barn 
över hela staden då vårdnadshavare är övertygade att detta är 
det bästa för just sina barn. Därför bör ansökningarna för 
dessa resursskolor tillstyrkas. 

  
Resursskolornas motsvarighet för stadens egen regi är RSU-
grupper och CSI-enheter som byggts ut över tid för att möta 
ett växande behov bland elever i Stockholm. Vi ser positivt 
på att staden bygger ut sin egen kapacitet för dessa elever 
men anser inte att det utesluter etablering av nya resursskolor 
då behovet av skolformen är stort. De skäl som anförs till att 
avstyrka resursskolornas ansökningar är att det påstås inte 
finnas behov samt att ett tillstyrkande skulle vara 
kostnadsdrivande. Vi konstaterar att dessa skäl är 
självmotsägande och utgör således inte anledning att avstyrka 
ansökningarna. 

  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Nämnden ska lämna ett remissutlåtande till Skolinspektionen 
gällande fyra ansökningar om godkännande av huvudman för 
fristående förskoleklass, grundskola eller grundsärskola och 
fritidshem. 

  
Sverigedemokraterna är positiva till fler resursskolor. Det är 
viktigt att säkerställa att det finns en god tillgänglighet och 
valfrihet av resursskolor runt om i staden. 

  
Vidare ansöker Internationella Engelska skolan i Sverige AB 
om att utöka sin befintliga skola i Skärholmen till att även 
omfatta årskurserna F–3 samt fritidshem. Fullt utbyggd 
planeras skolan ha 112 platser för årskurserna F–3. 
Elevtalsframskridningen i Skärholmen visar på ett ökat behov 
under de kommande åren. Dessutom har skolan en befintlig 
kö, vilket tyder på hög efterfrågan. Att Internationella 
Engelska skolan utökar sina skolor med årskurserna 4-9 till 
att även innefatta årskurs F-3 är positivt för Stockholms stad, 
eftersom en 4-9 skola riskerar att skapa obalans i de 
närliggande kommunala skolorna. 

  
Det är även angeläget att sökande huvudmän säkerställer att 
de har tillgång till idrottslokaler och tillräckligt stora 
skolgårdsytor. Idag råder brist på idrottslokaler och skolor 
med tillräckliga skolgårdsytor i staden. 
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Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till Andrea Hedins m. fl. (M), Jan Jönssons (L) och 
Claes Nybergs (C) förslag till beslut och gemensam reservation. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/940-1 (Godkänd - R 1) Ansökningar om 
godkännande som huvudman för fristående förskoleklasser, 
fritidshem, grundskolor och grundsärskolor UTBF 2023/940 
Tjänsteutlåtande 

 UTBF 2023/940-1.1 2023/940 Bilaga 1 Sammanställning av 
samtliga remitterande ansökningar grsk 

 UTBF 2023/940-1.2 2023/940 Bilaga 2 Befolkningsprognos 
över de aktuella åldersgrupperna 

 UTBF 2023/940-1.3 2023/940 Bilaga 3 Sammanställning 
över grundskolor, Stockholms stad 

 UTBF 2023/940-1.4 Bilaga 4 Kartor över fristående grsk per 
stadsdelsnämndsområde 
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§ 10 
Ansökningar om godkännande av huvudman för 
fristående gymnasieskolor i Stockholms stad och 
närliggande kommuner  
Remisser från Skolinspektionen 
UTBF 2023/941 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remisser till 
Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat nio 
ansökningar om godkännande av huvudman för nya fristående 
gymnasieskolor varav fyra i Stockholms stad. Det har även 
inkommit sju ansökningar om utökningar av befintliga 
gymnasieskolor varav fem inom Stockholms stad. 
 
Bland ovannämnda ansökningar gäller tre ansökningar 
 
resursskolor på gymnasienivå, samtliga inom Stockholms stad. En 
av dessa gäller ett övertagande av en befintlig huvudmans 
godkännande för fristående skola. En gäller utökning av befintlig 
fristående resursskola på gymnasienivå och en ansökan rör 
nyetablering av en fristående resursskola på gymnasienivå. 
 
Flera av de ovan beskrivna ansökningarna gäller också övertagande 
av huvudman eller sammanslagning av befintliga skolenheter, utan 
någon förändring av elevantal eller program/inriktningar. 
 
Även nio ansökningar om att bedriva avvikelser inom de nationella 
programmen samt två ansökningar som gäller riksrekryterande 
utbildningar har remitterats till staden. Varav en stor andel avser 
tillstånd för redan befintliga utbildningar eller nationellt godkända 
idrottsutbildningar i gymnasieskolor i Stockholms stad och 
närliggande kommuner. 
 
Stadens och regionens befolkningsprognoser visar att det finns ett 
ökat behov av att antalet studieplatser i gymnasieskolan, främst 
inom högskoleförberedande program, fram till 2027. Därefter 
väntas behovet vara oförändrat fram till 2031. 
 
Befolkningsprognosen är dock osäker och inom grundskolan har vi 
under de senaste åren sett en kraftigt nedjusterad 
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elevantalsutveckling i staden som kan komma att påverka även 
gymnasiet framöver. Främsta orsakerna till förändringarna i 
befolkningsprognosen är senarelagd bostadsbyggande och 
förändringar i flyttmönster. 
 
Baserat på befolkningsprognoserna bedömer förvaltningen att en 
etablering av de sökta utbildningarna, som rör 
högskoleförberedande program, inte skulle medföra påtagligt 
negativa ekonomiska, organisatoriska eller pedagogiska 
konsekvenser för eleverna eller den del av skolväsendet som 
anordnas av Stockholms stad. Det är dock viktigt att påtala att den 
osäkra befolkningsprognosen samt ett redan befintligt överskott av 
platser inom gymnasieskolan i regionen gör att det finns ett behov 
att iaktta försiktighet i bedömningen. Det är även angeläget att 
sökande huvudmän säkerställer att de har tillgång till idrottslokaler. 
Idag råder brist på idrottslokaler i staden. Något som kan skapa 
svårigheter för såväl befintliga som tillkommande huvudmän att få 
tillgång till idrottslokaler i den utsträckning som behövs. 
 
Ansökningarna som rör naturbruksprogrammet, inriktning 
hästhållning, internationell skola samt nyetablering och utökning av 
antalet platser på resursskolor bedöms däremot kunna få påtagliga 
negativa ekonomiska konsekvenser för staden som kommer att 
påverka stadens möjlighet att erbjuda motsvarande program 
framöver. 
 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet och överlämnar det som svar på remisser till 
Skolinspektionen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samverkan med gymnasieavdelningen och 
avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 maj 2023. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 16 maj 2023. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Andrea 
Hedin m. fl. (M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C). Förslagen 
ställs mot varandra och vice ordförande Andrea Hedin (M) förklarar 
sig finna att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Yrkanden 
Vice ordförande Andrea Hedin (M) konstaterar att det finns ett 
förslag från förvaltningen. 
  
Vice ordförande Andrea Hedin m. fl. (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordförande Andrea Hedin m. fl. (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt nedan: 
  

1. Att utbildningsnämnden tillstyrker ansökningen från 
Utvecklingspedagogik Sverige AB 

2. Därutöver anföra: 
  

Kunskaper och goda skolresultat skapas i klassrummet och 
antalet barn i behov av särskilt stöd blir allt fler. Det som 
skiljer resursskolan från ordinarie skolor är till exempel att 
klasserna är mindre, pedagogiken är bättre anpassad efter 
individen och att personalen ofta har erfarenhet av barn med 
olika funktionsnedsättningar. Staden har över tid byggt upp 
ett eget system för särskilda undervisningsgrupper vilket är 
positivt men enbart detta svarar inte upp mot vad många 
vårdnadshavare efterfrågar för sina barn. Resursskolor svarar 
upp mot den frustration och längtan till kunskap och 
skolgemenskap som många elever och vårdnadshavare 
upplever. Idag står det tusentals barn i kö till att få börja på 
resursskolor där vårdnadshavare är beredda att ta sina barn 
över hela staden då vårdnadshavare är övertygade att detta är 
det bästa för just sina barn. Därför bör ansökningen för denna 
resursskola tillstyrkas. 
  
Resursskolornas motsvarighet för stadens egen regi är RSU-
grupper och CSI-enheter som byggts ut över tid för att möta 
ett växande behov bland elever i Stockholm. Vi ser positivt 
på att staden bygger ut sin egen kapacitet för dessa elever 
men anser inte att det utesluter etablering av nya resursskolor 
då behovet av skolformen är stort. De skäl som anförs till att 
avstyrka ansökningen är att utökade platser skulle påverka 
stadens egen verksamhet då dessa elever skulle välja ett 
fristående alternativ istället för det kommunala. Givet de 
långa köer som finns till resursskolor samt prognoserna att 
fler platser på resursskolor kommer att behövas fram till 2026 
anser vi oron obefogad. 
  

Särskilt uttalande 
Anna Ekström m.fl. (S), Tina Kratz m.fl. (V) och Aida Badeli (MP) 
anmäler ett särskilt uttalande enligt nedan: 
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Stockholm skall ha ett brett utbud av väl fungerande skolor 
där stadens elever får goda kunskaper som är användbara och 
viktiga för kommande studier och yrkesliv. Vi vill därför 
understryka vikten av att Skolinspektionen i sitt beslut också 
tar hänsyn till att verksamheten anpassas så att gällande och 
framtida kända lagkrav uppfylls. 
  
Stadens befolkningsprognoser visar på en svag ökning av 
antalet gymnasieelever de närmaste åren, men på sikt går 
elevtalen ner, som förvaltningen skriver.  
  
Till det kommer att riksdagen har beslutat att ändra 2 kap 5§ 
Skollagen med ett nytt tredje stycke, enligt vilket en ansökan 
som gäller gymnasieskola ska bidra till att dels möta 
ungdomars efterfrågan, dels fylla ett arbetsmarknadsbehov 
för att godkännas. Lagen träder i kraft den 1 juli 2023 och 
gäller utbildningar som påbörjas 2025. Än finns inga 
regionala planeringsunderlag färdigställda, men det är väl 
känt att Stockholm liksom många andra kommuner har 
betydande behov av yrkesutbildad arbetskraft.   
  
Det innebär att arbetsmarknadens behov ska vägas in vid 
planering och dimensionering. Denna hänsyn menar vi att 
inspektionen bör beakta redan nu för att inte försvåra 
ytterligare inför 2025. Att enbart ta hänsyn till elevernas val 
anser vi leder till att Stockholm riskerar att få sämre 
möjligheter att uppfylla lagens krav och att möta 
arbetsmarknadens efterfrågan på arbetskraft.  
  
Sammantaget finner vi att de föreslagna ansökningarna 
innebär påtagliga negativa följder för skolväsendet i 
Stockholm och närliggande kommuner. I övrigt delar 
vi utbildningsförvaltningens analys av läget. 

  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till Andrea Hedins m. fl. (M), Jan Jönssons (L) och 
Claes Nybergs (C) förslag till beslut och gemensam reservation. 
 
Handlingar i ärendet 

 1194862 (Godkänd - R 1) Ansökningar om godkännande av 
huvudman för fristående gymnasieskolor i Stockholms stad 
och närliggande kommuner UTBF 2023/941 
Tjänsteutlåtande 

 1195839 Bilaga 1 Sammanställning av samtliga remitterade 
ansökningar 

 1180534 Bilaga 4 studievägsutbud 2023-2024 
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 1181179 Bilaga 3 Sammanställning antal skolor och 
utbildningsplatser 

 1195863 Bilaga 2 Befolkningsprognos 
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